
 
Zápis č. 13/2009 (47) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty aplikované informatiky 
konaného dne 14. 12. 2009 

 

Přítomni:   Ing. Bc. B. Chramcov, Ph.D., doc. Ing. M. Sysel, Ph.D., Ing. J. Vojtěšek, Ph.D., 
Ing. P. Navrátil, Ph.D., Ing. M. Navrátil, Ph.D., Ing. M. Matýsek, Ph.D., Ing. V. 
Gerlich , Bc. O. Vrzal, Bc. Novotná, P. Peroutka (celkem 10 členů AS) 

Hosté: prof. Ing. Vladimír Vašek, CSc., Doc. Mgr. Milan Adámek, Ph.D., RNDr. Jan 
Ostravský, CSc., prof. Ing. Roman Prokop, CSc., Ing. Tomáš Sysala, Ph.D., 

Program: 
1. Kontrola zápisu a úkolů.  

2. Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

3. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický 
rok 2010/2011 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika uskutečňovaný v 
anglickém jazyce. 

4. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický 
rok 2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská informatika.  

5. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický 
rok 2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská informatika, obor 
Integrované systémy v budovách uskutečňovaný v anglickém jazyce. 

6. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický 
rok 2010/2011 pro doktorský studijní program Inženýrská informatika uskutečňovaný 
v anglickém jazyce.  

7. Projednání návrhu změny organizační struktury FAI. 

8. Informace zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol. 

9. Různé.  

Předseda AS FAI Dr. Bronislav Chramcov zahájil jednání AS FAI a přivítal hosty. Omluvil zdržení 
děkana FAI a prod. Prokopa. Z důvodu zdržení děkana FAI byly prohozeny jednací body 7. a 8. 

ad 1) Kontrola zápisu a úkolů.  
Zápis je bez připomínek.  
Dr. Chramcov informoval o tom, že materiály určené k propagaci Akademických senátů 
jednotlivých fakult byly upraveny a zveřejněny na webu UTB. 
Dr. Chramcov komentoval problematiku docházky studentů DSP. Dr. Koťátkové na MŠMT byl 
zaslán dotaz na postoj MŠMT k evidování docházky studentů DSP a k posouzení článku 4 
směrnice děkana SD/03/09. Z odpovědi Dr. Koťátkové vyplývá, že stanovení docházky pro 
studenty DSP je zcela v kompetenci fakult. MŠMT pouze doporučuje úpravu terminologie. 
Sporný článek bude modifikován a začleněn do Směrnice Fakulty aplikované informatiky 
doplňující Studijní a zkušební řád Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně. Tato bude následně 
předložena k projednání v AS FAI. 
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Dr. Chramcov podal vysvětlení v otázce týkající se poplatků za úkony související se studiem. Tuto 
problematiku upravuje Směrnice kvestora 7/09, která přesně stanovuje, za jaké úkony a kolik 
peněz se platí. Administrativní práce jsou úkony, které nesouvisí se studiem a je v kompetenci 
VŠ stanovit si výši úhrady za administrativní práce. Tyto poplatky jsou v souladu se zákonem č 
111/1998 a také Statutem AS UTB. 
 
ad 2) Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

Prod. Adámek informoval o tom, že dne 11. 12. 2009 proběhl na FAI Den otevřených dveří. FAI 
navštívilo cca 105 zájemců o studium. Druhý Den otevřených dveří proběhne 22. 1. 2010 a na 
základě zkušeností z minulých let se předpokládá ve druhém kole vyšší návštěvnost. Dr. Matýsek 
navrhl, aby si vyučující v Den otevřených dveří neplánovali zápočtové práce, tak aby studenti 
nebyli při psaní zápočtových prací rušeni návštěvníky.  

Prod. Sysala informoval členy AS FAI o tom, že dne 3. 12. 2009 proběhlo zasedání Oborové rady 
DSP. Na tomto zasedání proběhlo mimo jiné i zhodnocení nově zavedeného kreditového 
systému. Kreditový systém se osvědčil, díky němu jsou k dispozici lepší podklady pro hodnocení 
studentů a pro studenty větší motivace. Z DSP bude vyloučeno 27 studentů DSP. Aktuální stav 
studentů DSP je 113.  

Dále Prod. Sysala informoval, že dne 9. 12. 2009 proběhlo 8. zasedání Vědecké rady FAI. Bylo to 
poslední zasedání VR FAI ve funkčním období stávajícího děkana FAI. V průběhu tohoto 
období proběhlo 8 habilitací, z nichž 7 bylo úspěšných.  

ad 3) Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 
akademický rok 2010/2011 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika 
uskutečňovaný v anglickém jazyce. 

Dr. Chramcov připomněl, že návrh této směrnice byl projednáván na zasedání LK AS FAI dne 
3. 12. 2009. Zápis z tohoto jednání obdrželi členové AS FAI elektronicky. Došlo k úpravě názvu 
na „Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 2010/2011 pro 
bakalářský studijní program Inženýrská informatika, studijní obor Informační a řídicí 
technologie, uskutečňovaný v anglickém jazyce“. Dále došlo k úpravě bodu 1.2. týkající se 
studentů, kteří mohou být přijati a zapsáni ke studiu. Byly změněny termíny zasílaných 
přihlášek a odeslání pozvánek k přijímacímu řízení. Došlo k opravení bankovního spojení a 
variabilního symbolu a opravě několika formálních chyb. 

Návrh usnesení AS FAI  47/1 
AS FAI schválil Směrnici k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 
2010/2011 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika, studijní obor Informační a 
řídicí technologie, uskutečňovaný v anglickém jazyce. 

Hlasování 
Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 47/1 
AS FAI schválil Směrnici k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 
2010/2011 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika, studijní obor Informační a 
řídicí technologie, uskutečňovaný v anglickém jazyce. 
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ad 4)  Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 
akademický rok 2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská 
informatika. 

Návrh směrnice vychází ze směrnice pro rok 2009/10. Byl projednán na zasedání LK AS FAI. V 
návrhu nedošlo k zásadním změnám. Bylo pouze přidáno číslování odstavců a proběhla 
kontrola bankovního spojení a variabilního symbolu. 

Návrh usnesení AS FAI  47/2 
AS FAI schválil Směrnici k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 
2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská informatika. 

Hlasování 
Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 47/2 
AS FAI schválil Směrnici k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 
2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská informatika. 

ad 5)  Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 
akademický rok 2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská 
informatika, obor Integrované systémy v budovách uskutečňovaný v anglickém jazyce.  

Tato směrnice byla taktéž projednána na LK AS FAI. Návrh je předkládán prozatím v českém 
jazyce. Po schválení bude přeložen do anglického jazyka. V článku 1.3. byla přidána poznámka s 
příklady certifikátů dokladující znalost AJ. 

K navrhované směrnici nebyly další připomínky z řad členů AS FAI. 

Návrh usnesení AS FAI  47/3 
AS FAI schválil Směrnici k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 
2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská informatika, obor 
Integrované systémy v budovách uskutečňovaný v anglickém jazyce.  

Hlasování 
Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 47/3 
AS FAI schválil Směrnici k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 
2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská informatika, obor 
Integrované systémy v budovách uskutečňovaný v anglickém jazyce.  

ad 6)  Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 
akademický rok 2010/2011 pro doktorský studijní program Inženýrská informatika 
uskutečňovaný v anglickém jazyce.  

Tato směrnice byla taktéž projednána na LK AS FAI. Směrnice vychází z obdobné směrnice pro 
akademický rok 2008/09. Nedochází v ní k žádným zásadním změnám, došlo pouze ke kontrole 
bankovního spojení a variabilního symbolu. 
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Návrh usnesení AS FAI  47/4 
AS FAI schválil Směrnici k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 
2010/2011 pro doktorský studijní program Inženýrská informatika uskutečňovaný v anglickém 
jazyce.  

Hlasování 
Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 47/4 
AS FAI schválil Směrnici k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 
2010/2011 pro doktorský studijní program Inženýrská informatika uskutečňovaný v anglickém 
jazyce.  
 
Prod. Sysala byl pověřen zajištěním překladu všech směrnic do anglického jazyka a jejich 
vyvěšením na web FAI. 
 
ad 8) Informace zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol. 

Dr. Matýsek informoval o tom, že proběhly dvě akce RVŠ a to 3. zasedání sněmu Rady vysokých 
škol dne 19. 11. 2009 a 8. zasedání předsednictva Rady vysokých škol dne 10. 12. 2009. Ze 
zasedání sněmu RVŠ Dr. Matýsek seznámil členy AS FAI s obsahem jednání a shrnul hlavní 
informace:  

• Rada pro výzkum, vývoj a inovace vyhlásila výzvu na nominace členů výzkumné rady TA 
ČR a vědecké rady GA ČR. Termín nominací je 16. 12. 2009.  

• Vystoupení hosta – prof. Růžičky, který informoval o záležitostech vysokých škol, které 
se řeší na MŠMT.  

• RVŠ dále projednávala kauzu Fakulty právnické ZU v Plzni a Sněm RVŠ přijal usnesení 
týkající se této kauzy.  

• Dr. Matýsek seznámil AS FAI s přípravou rozpočtu na rok 2010.  
• Dr. Matýsek přednesl usnesení RVŠ k otázce reformy terciálního vzdělávání. 

Dále Dr. Matýsek seznámil členy AS FAI s hlavními usneseními přijatými na 8. zasedání 
předsednictva RVŠ dne 10. 12. 2009, především s usnesením 8. předsednictva RVŠ k přípravě 
rozpočtu VŠ na rok 2010. 
 
Přichází děkan FAI a prod. Prokop. 

ad 7)  Projednání návrhu změny organizační struktury FAI. 

Děkan FAI podal AS FAI návrh na rozdělení stávajících ústavů ÚAI a ÚEM takto: 
1. ÚSTAV APLIKOVANÉ INFORMATIKY na dva nové ústavy: 

• Ústav informatiky a umělé inteligence (ve zkratce ÚIUI) 
• Ústav počítačových a komunikačních systémů (ve zkratce ÚPKS) 

2. ÚSTAV ELEKTROTECHNIKY A MĚŘENÍ na dva nové ústavy: 
• Ústav bezpečnostního inženýrství (ve zkratce ÚBI) 
• Ústav elektroniky a měření (ve zkratce ÚEM) 

Předseda AS FAI upozornil, že v souladu se zákonem AS FAI rozhoduje o tomto rozdělení. 
Pokud AS FAI přijme toto rozhodnutí, začnou k 1. 1. 2010 fungovat 4 nové ústavy, na které 
budou jmenováni pověření ředitelé. Bude vypsáno výběrové řízení na obsazení míst ředitelů. 
Děkan FAI zodpověděl dotaz Dr. Matýska týkající se zařazení „sporných“ pracovníků na jednotlivé 
ústavy. Doc. Sysel přednesl závěry Ekonomické komise AS FAI, která proběhla 10. 12. 2009 a 
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věnovala se především ekonomickým dopadům při rozdělení ústavů (viz zápis č. 7 ze zasedání 
EK AS FAI). 

Návrh usnesení AS FAI  47/5 
AS FAI schválil rozdělení Ústavu aplikované informatiky a Ústavu elektrotechniky a měření 
rozhodnutím č.1 Akademického senátu FAI ze dne 14.12.2009, které je přílohou tohoto zápisu. 

Hlasování 
Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 47/5 
AS FAI schválil rozdělení Ústavu aplikované informatiky a Ústavu elektrotechniky a měření 
rozhodnutím č.1 Akademického senátu FAI ze dne 14.12.2009, které je přílohou tohoto zápisu. 
 
Odchází Ing. Gerlich. 

ad 8)  Různé. 

• V souvislosti s vyhlášením voleb do AS UTB musí AS FAI připravit podmínky pro zdárný 
průběh na FAI. Dr. Chramcov připravil a rozeslal členům AS FAI organizační pokyny. 
Přednesl důležité body a termíny organizačních pokynů. Bude upřesněna otázka zajištění 
voleb na detašovaném pracovišti v Praze. 

• Dr. Chramcov předjednal účast v obvodní volební komisi s těmito pracovníky a studenty: 
JUDr. Štefkou, Ing. Skočíkem, Ing. Mikulkou a studentem T. Králem. Obvodní volební 
komise bude ještě doplněna o zástupce studentů DSP. Předseda AS FAI pověřil Ing. 
Gerlicha o podání návrhu tohoto zástupce. Jmenování této obvodní volební komise 
proběhne na lednovém zasedání AS FAI.  

• Dr. Matýsek upřesnil otázku týkající se 13. a 14. mzdy ve vztahu s výpočtem náhrad za 
dovolenou. Tato problematika je ošetřena zákonem. 

• Prod. Prokop prostřednictvím členů AS FAI z řad studentů oslovil studenty všech typů 
studia, aby více využívali nabídek výjezdů na zahraniční stáže. Dále vyzval členy AS FAI k 
možnosti zveřejnění novinek v info bulletinu FAI „Info FAI“ a také informoval o spuštění 
el. časopisu TRILOBIT (http://trilobit.fai.utb.cz). Bude zajištěn odkaz z webových 
stránek FAI a vyvěšení informací o časopise na nástěnce ve studovně. 

• Doc. Sysel navrhl zpracovat přehled užívaných SW a množství licencí jednotlivých SW na 
FAI.  

• Dr. Chramcov prezentoval požadavek zejména pracovníků ústavu matematiky na nutnost 
zajištění větší tabule na učebny 54/107-110 a 51/118,119. 

 
Termín dalšího zasedání AS FAI bude upřesněn.  

 
Ve Zlíně dne 16. 12. 2009 
Zapsala: Monika Krištofová, DiS. 
Verifikoval: Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
 

        Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
              předseda AS FAI 


